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Pastorační rada
(zápis z jednání)

Datum: 31.8.2023
Místo jednání: Sadová 149, 760 01 Zlín
Přítomni: Bc. Markéta Piknová, P. Mgr. Kamil Obr, P. Mgr. Ondřej Talaš, Mons. Ivan Fišar, P. ICLic. Mgr. Miroslav Obšivan CM,
Anna Pešlová, Jan Dufek, Mgr. Eva Danielová, Bc. Pavla Genzerová, Ing. Vojtěch Domanský, MBA, P. Mgr. Ing. Josef Biernát
Omluveni: František Chvatík, Michaela Straková, Ing. Jan Blecha, MgA. Marie Němcová, Mgr. Mojmír Jurák
Neomluveni: ~
Zapsal: Bc. Markéta Piknová

Průběh

Přivítání, modlitba k ctihodnému A. C. Stojanovi z brožurky vydané při
příležitosti 100. výročí od jeho úmrtí.

Krátké ohlédnutí za červnovým setkáním a nedotaženými podněty:

Jak pokračovat dále se křty dětí ve farnosti?

V minulých letech až dosud probíhaly křty v určené soboty (většinou beze mše svaté) s možností spojit i více rodin dohromady. Dále v
neděli při klasické nedělní mši (většinou při mši v 10 nebo v 11.30h). Proběhla krátká diskuze také o tom, jak přijmout nově pokřtěné do
farnosti.

Návrhy:

při nedělních křtech by na závěr mše svaté mohla jít symbolicky přivítat mladá rodina s dětmi nového člena nebo členku farnosti
(maminka kytička, dítě dárek + nabídka kde se zapojit ve farnosti)

Sobotní křty s kvalitním hudebním doprovodem (scholy mladých)

Na závěr diskuze, většina přítomných členů hlasovala pro variantu zachovat oba dva dny pro křty…tedy , je dobré aby zůstala i
možnost křtů v sobotu jen bohoslužbou slova. Návrh: přivítání ve farnosti zástupci rodin, dárek + kdo dotáhne?

O. Ivan navrhuje: v neděli položit otázku při obřadu, jestli farníci přijímají dítě i rodiče do farního společenství? Je třeba vzít v
potaz, že děti křtí nejen aktivní věřící, ale i lidi, kteří normálně na bohoslužby nechodí. Je třeba ale dovychovat naše farníky,
aby si všimli nově příchozích. Jak???

Vzdělávání ve farnosti

Zabývali jsme se také možnostmi vzdělávání různých skupin farníků. V minulých letech to byly především pondělní večery na
faře, kdy přijížděli hosté s různými tématy – zajišťovalo společenství studentů RR49. Dále probíhaly hodiny náboženství pro
dospělé, dopoledne pro seniory, večery pro pracující (P. Jan Berka měl např. setkání nad Biblí)

O. Miroslav navrhuje udělat i něco pro mladé, např. dát do kostela krabici, kde můžou anonymně dát témata, která je pálí a
pak nabídnout setkání a vzdělávat je v čem sami chtějí.

O. Ondřej doporučuje používat pro vzdělávání již zpracovaná, např. videa o. Petra Soukala o katechismu
https://www.youtube.com/watch?v=kbp-l45L2vI, o mši svaté, apod.

Jednou z možností formace a vzdělávání jsou i videa ve slovenštině GODZONE ACADEMY
https://www.godzoneacademy.sk/

Nesmíme opomenout rozběhlé vzdělávací besedy ve farnosti PMPK

Návrh: pro naše farníky navrhnout dopolední a večerní termín pro vzdělávací bloky na určité téma (do příštího setkání 14.9.
dotáhne farní tým).

https://www.youtube.com/watch?v=kbp-l45L2vI
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Hodnocení farní dovolené a poutě do Medjugorje:

Dovolená v Dolomitech – akce se osvědčila, účastnil se o. Kamil, byl rád za možnost pobýt delší dobu s farníky. Organizačně
zajišťovali manželé Blechovi, Petr Klinkovský, Vlaďka Pelánková. Blechovi předávají štafetu mladším: Navláčilovi, Pelánkovi, Petr
Klinkovský. Další termín pro naši farnost je v pastoračním domě rezervován z důvodu rekonstrukce na červen 2025.

Pouť do Medjugorje – poutníci spokojení s konceptem tři dny v Medjugorii a tři dny u moře. Organizačně zajišťoval František
Chvatík, s Liduškou Sluštíkovou, duchovní doprovod nakonec zajišťoval P. Tomáš Káňa. Padl návrh zopakovat pobytovou pouť
opět napůl i s rekreačními dny. Kdy? Kde? Kdo si to vezme na starost?

Pešu: návrh uspořádat zájezd mladých do Medjugorje…Mladifest???

Farní tábory

Farní příměstské: Markéta: proběhly celkem tři: Pro mladší školní věk s jednodenním přespáním na Kudlově. Naplněný, ohlasy
dětí i rodičů dobré. Jsou rádi za duchovní přesah farních příměstských táborů, dokonce i od nevěřících rodin. Je potřeba přizvat
do příprav kněze a případně vtáhnout i kněze, který má na starost práci s ministranty nebo mládeží.

Farní pobytové: Hodnocení: Pešu, tábor povedený, místo (Fara Březová) se osvědčilo, akorát mladí dorostli do věku, kdy
nebudou moct jezdit. Hledá se, co s nimi dál, se středoškoškoláky.

Honza Dufek: Puťák také dobrý, někteří si sáhli na fyzické dno, ale posílilo je to. Dobrý koncept zakončení na Velehradě na
programu Dnů lidí dobré vůle. Puťák se plánuje i příští rok. O. Josef navrhuje zkusit využít připravené koncepty, např. AG, Honza
se chce spojit i s. o. Káňou.

Hodnocení Lisabonu
Velmi pozitivně hodnocen program v českém centru, silný zážitek z vigilie. Bohužel nerozuměli kázání papeže při mši svaté.

Návrh na poděkování za podporu farníkům: při mši svaté v neděli 10.9?? + projekce fotek (Pešu a Honza). Dále zjistit jestli bude
nějaké diecézní setkání mladých účastníků…(Vojta?)

Farní ples
sjednat v září schůzku s širším týmem i z JS (Maruška Němcová)

Příprava farní synody
návrh termínu podzim 2024? přípravný tým nebo trio (František, Vojta, Markéta?) padl návrh zajet si pro inspiraci do
Dolan, kde farní synoda proběhla v minulosti opakovaně.

Pastorační kalendář, plánované akce 1.čtvrtletí
Projít akce na webu farnosti, kde je pastorační kalendář

Nastavit termíny setkávání ve šk. roce, dát do kalendáře + termín výjezdního setkání…druhý čtvrtek v měsíci.
https://www.farnostzlin.cz/plan.php

Nejbližší akce: Děkanátní pouť na Velehrad a Godzone tour-evangelizační turné pro mladé v Datart aréně ve Zlíně 25.10.2023. Bude
třeba, aby se farnosti zapojily aktivně, především ubytováním 300 dobrovolníků v rodinách. Dále se hledají příležitosti, jak pozvat i
nevěřící mládež, např. ve školách.

Akcenty pastorace pro tento pastorační rok

Jednota (splétat tkanivo dialogu, spolu rozlišovat)

Připomenuto, že pastorační rady se bude nadále setkávat 1x měsíčně vždy druhý čtvrtek v měsíci.

Termíny setkání: 14.9, 12.10, 9.11, 14.12, 11.1, 8.2, 14.3, 11.4, 9.5, 13.6.

Výjezdní setkání PR na Velehradě: navržen termín 14-15.6.2024. Všichni prověřte tento termín!

https://www.farnostzlin.cz/plan.php
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Příští setkání: 14.9.2023
Zapsala: Markéta Piknová
Schválil:


